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Powiatowy Urzàd Pracy podsumowa∏
kolejny rok swojej dzia∏alnoÊci na spe-
cjalnej konferencji prasowej w siedzi-
bie zarzàdu stoczni – Remontowa. Wy-
bór miejsca by∏ nieprzypadkowy – ten
gdaƒski zak∏ad w 2005 roku stworzy∏
a˝ 300 nowych miejsc pracy. Na dru-
gim miejscu wÊród gdaƒskich praco-
dawców znalaz∏o si´ konsorcjum Skan-
ska NDI, budujàca autostrad´ A1, któ-
re zatrudni∏o 200 osób.

W czasie spotkania z dziennikarzami
prezydent Gdaƒska wr´czy∏ obu praco-
dawcom przygotowane przez Powia-
towy Urzàd Pracy nagrody – Srebrnej
Pszczó∏ki dla najlepszego pracodawcy
w 2005 roku. To samo trofeum przy-
pad∏o tak˝e Ewie i Maciejowi Zdanow-
skim, którzy za∏o˝yli firm´ cateringo-
wà. – To doskona∏y przyk∏ad dla
wszystkich tych, którzy chcà wziàç
w∏asny los w swoje r´ce. Do niedawna

oboje byli bezrobotnymi. Nie doÊç, ˝e
za∏o˝yli w∏asnà firm´, to jeszcze stwo-
rzyli w niej miejsca pracy dla innych
bezrobotnych – mówi∏ prezydent Ada-
mowicz. Wed∏ug szacunków PUP, bez-

robocie w Gdaƒsku spad∏o o blisko
dwa procent i wynosi obecnie 9,6 pro-
cent czyli 18 709 osób.

Piotr Piotrowski

Coraz ni˝sze bezrobocie
W Gdaƒsku sukcesywnie spada liczba osób bez pracy. 
W ciàgu roku poziom bezrobocia w mieÊcie zmniejszy∏ si´ 
i obecnie wynosi 9,6 %. Najwi´cej osób zatrudni∏y Gdaƒska
Stocznia Remontowa i Skanska NDI – ∏àcznie 500 osób.

Na najbli˝szej sesji radni podejmà
uchwa∏´ o przekazaniu stu tysi´cy z∏o-
tych z rezerwy bud˝etowej Gdaƒska na
pomoc dla ofiar tragedii w Katowi-
cach. Specjalne porozumienie w tej
sprawie z prezydentem Piotrem Uszo-
kiem podpiszà prezydent Gdaƒska Pa-
we∏ Adamowicz i Przewodniczàcy Rady
Miasta Bogdan Oleszek.
Pawe∏ Adamowicz i Bogdan Oleszek
apelujà ponadto do mieszkaƒców

Gdaƒska o wspieranie akcji Caritasu,
który rozpoczà∏ zbiórk´ darów dla
ofiar tragedii.
Z inicjatywy prezydenta Gdaƒska Paw∏a
Adamowicza Unia Metropolii Polskich,
zrzeszajàca dwanaÊcie najwi´kszych
polskich miast, zajmie si´ koordynacjà
ogólnopolskiej pomocy dla Âlàska.
Prezydenta Gdaƒska Paw∏a Adamowicza
podjà∏ równie˝ nast´pujàce dzia∏ania:
• Na r´ce prezydenta Katowic Piotra

Uszoka (link) i Chorzowa Marka Kope-
la z∏o˝y∏ kondolencje i wyrazy wspó∏-
czucia dla ofiar katastrofy i ich rodzin,
• na r´ce burmistrza Pruszcza Gdaƒ-
skiego Janusza Wróbla z∏o˝y∏ kondo-
lencje i wyrazy wspó∏czucia z powodu
potwierdzonej Êmierci mieszkaƒca
Pruszcza Gdaƒskiego,
• przes∏a∏ listy do Jana Kawalera, pre-
zydenta Polskiego Zwiàzku Hodowców
Go∏´bi Pocztowych, Edwarda Gajdow-
skiego, prezesa pomorskiego oddzia∏u
Zwiàzku oraz Miros∏awa Ollera, preze-
sa oddzia∏u gdaƒskiego. Oprócz kon-
dolencji wyrazi∏ w nich ch´ç pomocy
dla wszystkich poszkodowanych i ich
rodzin pochodzàcych z Gdaƒska,
• nakaza∏ opuszczenie do po∏owy flag
na budynkach Urz´du Miejskiego
w Gdaƒsku i Rady Miasta Gdaƒska,
• nakaza∏ umieszczenie przy g∏ównych
miejskich arteriach oko∏o 1500 flag na-
rodowych i Gdaƒska z czarnym kirem
(flagowanie rozpocznie si´ ok. godz.
16.00, w niedziel´ 29 stycznia),
• nakaza∏ umieszczenie elementów ˝a-
∏obnych na oficjalnej witrynie Gdaƒska
www.gdansk.pl,

• nakaza∏ kontrol´ hal i obiektów wiel-
kopowierzchniowych oraz zadaszo-
nych obiektów sportowych. Kontrol´
przeprowadzi∏ dyrektor Wydzia∏u Za-
rzàdzania Kryzysowego Urz´du Miej-
skiego w Gdaƒsku Tadeusz Bukontt
oraz G∏ówny Inspektor Nadzoru Bu-
dowlanego w Gdaƒsku. Wyniki kon-
troli dost´pne sà tutaj.

B∏a˝ej S∏owikowski
Piotr Piotrowski

Tragedia w Katowicach – dzia∏ania podj´te przez
Prezydenta Gdaƒska Paw∏a Adamowicza
W zwiàzku z tragicznymi wydarzeniami w Katowicach, gdzie zawali∏ si´ dach jednego z pawilonów Mi´dzynarodowych Targów
Katowickich prezydent Gdaƒska Pawe∏ Adamowicz podjà∏ szereg dzia∏aƒ zwiàzanych z udzieleniem pomocy ofiarom tragedii, 
a tak˝e nakaza∏ kontrole pokrywy Ênie˝nej na dachach obiektów wielkopowierzchniowych.
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Od poniedzia∏ku, 30 stycznia, w siedzi-
bie Rady Miasta w Nowym Ratuszu
wy∏o˝ona zosta∏a ksi´ga kondolencyj-

nà, gdzie ka˝dy mo˝e wyraziç swoje
wspó∏czucie i z∏o˝yç kondolencje bli-
skim ofiar katastrofy.
Wpisów mo˝na dokonywaç przez ca∏y
okres ˝a∏oby narodowej, og∏oszonej
przez Prezydenta RP, a wi´c do Êrody
w∏àcznie. We wtorek i Êrod´ (31 stycz-
nia i 1 lutego 2006) ksi´ga b´dzie do-
st´pna w godz. 8.00-17.00, w ponie-
dzia∏ek, 30 stycznia, od godziny 15.00
do 17.00.
Na gdaƒskich ulicach pojawi∏o si´ po-
nadto oko∏o pó∏tora tysiàca bia∏o-czer-
wonych flag polskich oraz flag Gdaƒ-
ska Na znak ˝a∏oby tak˝e i one zosta∏y
przyozdobione czarnym kirem.
Prezydent Gdaƒska Pawe∏ Adamowicz
zwraca si´ z proÊbà o odwo∏anie
w najbli˝szych dniach w Gdaƒsku
wszystkich imprez i widowisk rozryw-
kowych. 
Przypomnijmy, w sobot´ wieczorem
zawali∏ si´ dach jednego z pawilonów
na terenie Mi´dzynarodowych Targów
Katowickich. Zgin´∏o 67 osób, ponad
140 zosta∏o rannych.

Maciej Turnowiecki

Gdaƒska pogrà˝ony w ˝a∏obie po katastrofie 
w Katowicach
W zwiàzku z tragedià na Âlàsku prezydent Pawe∏ Adamowicz podjà∏ decyzj´ o opuszczeniu do po∏owy wszystkich flag, które
znajdujà si´ na miejskich gmachach w Gdaƒsku. Zosta∏y one równie˝ przyozdobione na znak ˝a∏oby czarnym kirem. 

Jako pierwszy swój podpis z∏o˝y∏ Lech
Wa∏´sa. 
Kolejnymi wpisujàcymi si´ goÊçmi byli
przewodniczàcy Rady Miasta Bogdan
Oleszek, prezydent Gdaƒska Pawe∏
Adamowicz oraz wojewoda Piotr
O∏awski i wicemarsza∏ek Wojewódz-
twa Pomorskiego Mieczys∏aw Strug.
Specjalna ksi´ga spocz´∏a na udekoro-
wanym polskà flagà stole, na którym
znalaz∏a si´ tak˝e p∏onàca Êwieca. 

–MyÊl´, ˝e ka˝dy z nas odczu∏ skutki
tej tragedii. Niech nasze podpisy b´dà
Êwiadectwem, ˝e gdaƒszczanie i ca∏e
Pomorze wspó∏czujà wszystkim ofia-
rom tej katastrofy - powiedzia∏ prezy-
dent Gdaƒska. 
Ksi´ga dost´pna b´dzie do Êrody 1 lu-
tego, do godz. 17.00. 

Micha∏ Brandt

Ksi´ga kondolencyjna 
w Nowym Ratuszu
Z inicjatywy w∏adz Gdaƒska, w sali Herbowej Nowego 
Ratusza, wy∏o˝ono ksi´g´ kondolencyjnà. Wszyscy, 
którzy ∏àczà si´ w bólu z ofiarami chorzowskiej tragedii 
i chcà daç wyraz swojej solidarnoÊci z poszkodowanymi, 
mogà si´ do niej wpisaç. 
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W∏adze Gdaƒska chcà, by w budow´
ECS na terenach postoczniowych ak-
tywnie w∏àczy∏y si´ Sejm, Senat, a tak-
˝e rzàd. Ten pomys∏ popiera równie˝
Lech Wa∏´sa, b. Prezydent RP, prze-
wodniczàcy komitetu budowy Euro-
pejskiego Centrum SolidarnoÊci. Stàd
pomys∏ na spotkanie z pomorskimi
parlamentarzystami w siedzibie Rady
Miasta Gdaƒska.
– Liczymy na silny lobbing naszych, po-
morskich parlamentarzystów. Promo-
cj´ idei ECS zacz´liÊmy w regionie, ale
chcemy te˝ pokazaç nasz projekt
w Sejmie i Senacie. Na poczàtku lute-
go, najpewniej z Lechem Wa∏´sà, spo-
tkamy si´ w tej sprawie z prezydentem
Lechem Kaczyƒskim - mówi∏ Pawe∏
Adamowicz.
ParlamentarzyÊci zgromadzeni w No-
wym Ratuszu proponowali te˝ inne
rozwiàzania. Bogdan Borusewicz, Mar-
sza∏ek Senatu zapowiedzia∏, ˝e zg∏osi
do bud˝etu poprawk´, która zapewni

pieniàdze na budow´ ECS jeszcze
w tym roku. Ta kwota, jeszcze nie okre-
Êlona, ma – pozwoliç na rozpocz´cie
przygotowaƒ do budowy. Pose∏ S∏awo-
mir Nowak (PO) zadeklarowa∏ przygo-
towanie prezentacji ECS w Sejmie. Na-
tomiast Juliusz Braun, reprezentujàcy
ministra kultury zaproponowa∏ te˝,
aby budow´ ECS pos∏owie zapisali
w specjalnej ustawie.
– No niech spróbujà tego nie zrobiç...
Przecie˝ dzi´ki temu, ˝e tutaj zwyci´-
stwo nastàpi∏o, to sà dziÊ w parlamen-
cie i muszà si´ w∏àczyç - doda∏ Wa∏´sa.
Inwestorem budowy ECS jest miasto
Gdaƒsk. Koszt ca∏oÊci inwestycji ma
wynosiç ok. 200 mln z∏. Zasadniczy
etap budowy centrum ma si´ zakoƒ-
czyç w sierpniu 2010 r. Centrum ma
zawieraç m.in. ekspozycj´ dokumentu-
jàcà histori´ – SolidarnoÊci, instytut ba-
dawczy i archiwa.

Piotr Piotrowski

ParlamentarzyÊci za Europejskim Centrum 
SolidarnoÊci 
Marsza∏kowie, pos∏owie i senatorowie majà pomóc w powstaniu Europejskiego Centrum SolidarnoÊci w Gdaƒsku. Prezydent
Gdaƒska, Pawe∏ Adamowicz zaapelowa∏ do parlamentarzystów o wspieranie projektu na forum krajowym.
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Gospodarka

Projekt zosta∏ zatwierdzony Decyzjà
Komisji Europejskiej 15 grudnia 2005 r.
Rejestracja nastàpi∏a 6 wrzeÊnia 2005 r.
pod numerem 2005PL16CPE001. Licz-
by 001 oznaczajà, ˝e by∏ to pierwszy
zarejestrowany i rozpatrzony wniosek
z Polski. 
W latach 2006 – 2010 Gdaƒska Infra-
struktura Wodno-Kanalizacyjna wyda
na t´ inwestycj´ 121 milionów 410 ty-
si´cy EUR (prawie 490 milionów PLN),
z tej kwoty 91 milionów 57 tysi´cy 500
EUR (blisko 370 milionów PLN) b´dzie
finansowane ze Êrodków Funduszu
SpójnoÊci. Oznacza, to 7% Êrodków
unijnych przeznaczonych dla Polski.
Stopa przyznanej Projektowi pomocy
wspólnotowej wynosi 75 % i jest to
maximum dopuszczalne przepisami
unijnymi.
Pozosta∏a kwota pochodziç b´dzie
z po˝yczki NFOÂiGW i kredytu inwesty-
cyjnego.
Koszt ca∏kowity realizacji Projektu wy-
niesie 127 milionów 386 tysi´cy 000
EUR (ponad 513 milionów PLN).
Warto podkreÊliç, ˝e:
• Gdaƒski Projekt Wodno-Âciekowy to
najwi´kszy w historii projekt inwesty-
cyjny na Pomorzu, korzystajàcy ze
wsparcia Êrodków unijnych (blisko 370
milionów PLN, dla porównania prze-
budowa Estakady Kwiatkowskiego
w Gdyni otrzyma∏a 189 milionów dofi-
nansowania)

• W Polsce jest to trzeci projekt co do
wielkoÊci dofinansowania z Unii Euro-
pejskiej, jeden z najwi´kszych w kraju,
jeÊli chodzi o iloÊç zadaƒ inwestycyjnych. 
• Gdaƒski Projekt Wodno-Âciekowy
umo˝liwi wszystkim mieszkaƒcom
Gdaƒska korzystanie wy∏àcznie z wody
z uj´ç g∏´binowych, tym samym za-
mkni´te zostanie uj´cie wody w Stra-
szynie.
• Bez dofinansowania z Unii Europej-
skiej zdobycie Êrodków, dzi´ki którym
uda∏oby si´ zmodernizowaç i rozbudo-
waç sieç wodociàgowo-kanalizacyjnà
w Gdaƒsku, trwa∏oby co najmniej 15 lat.
Wa˝ne dzia∏ania z zakresu gospodarki
wodnej w Gdaƒsku: 
– Przebudowa uj´cia i stacji uzdatnia-
nia wody Lipce; budowa magistrali
wodociàgowej zasilajàcej obszar Oru-
nia-Olszynka z uj´cia Lipce.
W latach 60-ych ubieg∏ego wieku
wi´kszoÊç obszaru dzielnic: Olszynka
i Rudniki uznano za nieop∏acalny
w kwestii budowy infrastruktury wod-
no-kanalizacyjnej. Prezydent Gdaƒska
Pawe∏ Adamowicz kilka lat temu zmie-
ni∏ decyzj´ urbanistów, zapewni∏, ˝e
Olszynka i Rudniki b´dà mia∏y bie˝àcà
wod´ i kanalizacj´.
Dlaczego czekaliÊmy na pieniàdze
z Unii?
W dzielnicach Olszynka i Rudniki
mieszka ok. pó∏tora tysiàca osób. Koszt
zbudowania infrastruktury wodno-ka-

nalizacyjnej w tych dzielnicach prze-
kroczy kwot´ 15 tysi´cy PLN na jedne-
go mieszkaƒca (∏àcznie na wszystkich
mieszkaƒców daje to sum´ oko∏o 23
milionów PLN)
Warto przypomnieç, ˝e do 2002 roku
w dzielnicy Olszynka wybudowano
wodociàgi i kanalizacj´ sanitarnà za
oko∏o 13 milionów 500 tysi´cy z∏otych.
– Budowa zbiornika wody Kie∏pino
wraz z przebudowà przepompowni
Migowo i budowà magistrali ∏àczàcej
zbiornik Kie∏pino z gdaƒskim syste-
mem wodociàgowym, budowa stacji
uzdatniania wody Osowa wraz ze
zbiornikiem Osowa, budowa magistra-
li ∏àczàcej Gdaƒsk-Osow´ z Gdaƒskim
systemem wodociàgowym; budowa
sieci kanalizacji w dzielnicach: Osowa-
Barniewice-Klukowo, Zabornia, Jasieƒ
WieÊ, ¸ostowice.
Te zadania pozwolà na swobodny i jesz-
cze wi´kszy rozwój dzielnic po∏o˝onych
na zachód od obwodnicy Trójmiasta
(nowe mieszkania, przemys∏, us∏ugi).
Warto podkreÊliç, ˝e w tej cz´Êci miasta
znajdujà si´ nowoczesne osiedla miesz-
kaniowe, port lotniczy i gdaƒska – „do-
lina krzemowa”, gdzie swoje siedziby
ma wiele firm z sektora high-tech. 
- Kanalizacja Wyspy Sobieszewskiej –
obszar w rejonie ulicy Âwibnieƒskiej 
Chodzi o ponad 100 dzia∏ek, d∏ugoÊç
sieci, która powstanie w tym rejonie to
ponad 6 kilometrów
- Dalsza rozbudowa Oczyszczalni Âcie-
ków „Wschód”. Likwidacja OÂ „Zaspa”
Poprawa gospodarki Êciekowej zanie-
czyszczeƒ Gdaƒsku i zmniejszenie zanie-
czyszczeƒ odprowadzanych do Ba∏tyku.
Harmonogram prac:
Rozpocz´cie – styczeƒ 2006 roku
Zakoƒczenie i rozliczenie – grudzieƒ
2010 roku
Aktualnie trwajà prace zwiàzane
z przygotowaniem inwestycji i organi-
zacjà przetargów.

B∏a˝ej S∏owikowski

Gdaƒski projekt wodno-Êciekowy
Komisja Europejska przyzna∏a Polsce dofinansowanie z Funduszu SpójnoÊci w wysokoÊci 
1 miliarda 279 milionów EUR (ponad 5 miliardów PLN, wg przelicznika Ministerstwa 
Finansów 1 EUR – 4,03 PLN) na realizacj´ 23 projektów zg∏oszonych przez Polsk´ w roku
2005. Gdaƒski Projekt Wodno-Âciekowy w opinii ekspertów Komisji zosta∏ bardzo wysoko 
oceniony. Zosta∏ przyj´ty bez dodatkowych uzupe∏nieƒ i wyjaÊnieƒ. Otrzyma∏ dofinansowanie 
w wysokoÊci 91 milionów 57 tysi´cy 500 EUR (blisko 370 milionów PLN)

PomyÊlne
prognozy
dla 
Gdaƒska
Firma Fitch Ratings przedsta-
wi∏a doroczny d∏ugotermino-
wy rating mi´dzynarodowy
dla Gdaƒska. Podobnie jak
rok temu Gdaƒsk uzyska∏
ocen´ ‘BBB’ - stabilny. Ozna-
cza to, ˝e Miasto posiada od-
powiednià zdolnoÊç do p∏a-
cenia rat i odsetek kredytów,
a co za tym idzie jest wiary-
godnym partnerem dla ban-
ków i innych instytucji finan-
sowych.

- Jest to swego rodzaju Êwiadectwo.
Pod wzgl´dem wiarygodnoÊci finanso-
wej oceniane sà firmy, organizacje
i paƒstwa. Tak samo jest w przypadku
miast. Ciesz´ si´, ˝e ocenia niezale˝-
nych specjalistów jest dla Gdaƒska tak
optymistyczna. Oznacza to, ˝e obrana
zosta∏ w∏aÊciwa droga w zarzàdzaniu
Miastem – powiedzia∏ prezydent
Gdaƒska Pawe∏ Adamowicz.
- Potwierdzenie ratingów odzwiercie-
dla dobrà sytuacj´ gospodarczà Gdaƒ-
ska, zró˝nicowanà i silnà baz´ docho-
dów potwierdzonà przez rosnàce
wp∏ywy finansowe. Dobra ocena ratin-
gowa pozwala nam na taƒsze pozyski-
wanie Êrodków finansowych przez
Miasto – doda∏ skarbnik Miasta W∏o-
dzimierz Pietrzak.
Warto w tym miejscu dodaç, ˝e nowa
ustawa o dochodach jednostek samo-
rzàdu terytorialnego obowiàzujàca od
2004 r., wp∏yn´∏a pozytywnie na wzrost
dochodów z podatków PIT i CIT. Do-
chody z tych podatków sta∏y si´ drugim
co do wielkoÊci êród∏em dochodów bu-
d˝etowych. W 2004 roku wzros∏y one o
62,6% i wynios∏y 313,3mln z∏. W wyni-
ku wzrostu gospodarczego dochody z
tych podatków b´dà równie˝ ros∏y w
kolejnych latach. W latach 2005-2006
wyniosà one odpowiednio: 355 mln z∏ i
366 mln z∏. �
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W 2005 r. z gdaƒskiego lotniska skorzy-
sta∏o 672 tys. pasa˝erów, przy 466 tys.
w 2004 r. Najcz´Êciej, bo 191,6 tys. ra-
zy latano do i z Warszawy. Nast´pne
w kolejnoÊci znalaz∏y si´ po∏àczenia do
Londynu (139 tys. pasa˝erów) i Dort-
mundu (48 tys.). Atrakcyjne okaza∏y si´
równie˝ loty do Hamburga (7,5 tys. pa-
sa˝erów), Oslo (4 tys.) i Sztokholmu (2
tys.), które uruchomiono w ostatnim
kwartale 2005 r.

– WielkoÊç przewozów pasa˝erskich
obs∏ugiwanych przez Port Lotniczy
imienia Lecha Wa∏´sy przekroczy∏a na-
sze oczekiwania – mówi W∏odzimierz
Machczyƒski, Prezes Zarzàdu Portu Lot-
niczego Gdaƒsk im. Lecha Wa∏´sy – Na-
sze prognozy na rok 2005 zak∏ada∏y
wzrost przewozów pasa˝erskich na po-
ziomie 20 procent. Tymczasem wzrost
liczby obs∏u˝onych pasa˝erów by∏ po-
nad dwukrotnie wi´kszy ni˝ zak∏adali-

Êmy. Spodziewamy si´, ˝e tegoroczne
przewozy pasa˝erskie powinny prze-
kroczyç liczb´ 1 miliona pasa˝erów.
Z∏o˝à si´ na to z pewnoÊcià: bardziej
rozbudowana siatka po∏àczeƒ, rosnàce
zainteresowanie regionem turystów za-
granicznych oraz wzrostu liczby miesz-
kaƒców Pomorza podró˝ujàcych tanimi
liniami lotniczymi
W 2006 r. z Gdaƒska mo˝na polecieç
bezpoÊrednio Warszawy Londynu, Mo-

nachium, Hamburga, Kopenhagi,
Frankfurtu, Dortmundu, Sztokholmu
i Oslo. Wiosnà planowane jest urucho-
mione po∏àczeƒ do Liverpoolu, Bonn
i Koloni.

B∏a˝ej S∏owikowski 

W latach 2004-2005 zad∏u˝enie Mia-
sta spad∏o z 515 mln z∏ (w 2003r.) do
379,5 mln z∏ (w 2005r.). Jednak w
zwiàzku z ambitnym programem in-
westycyjnym przewidywany jest po-
nowny wzrost zad∏u˝enia. Zgodnie z
bud˝etem na 2006 roku zad∏u˝enie
Miasta wzroÊnie o 111 mln z∏, i na ko-
niec 2006 roku mo˝e wynieÊç 489 mln
z∏, co stanowiç b´dzie ok. 42% plano-
wanych dochodów bie˝àcych przy
ustawowym (maksymalnym) wskaêni-
ku 60%. Miasto posiada wysokà p∏yn-
noÊç oraz wystarczajàce Êrodki finan-
sowe do obs∏ugi zad∏u˝enia.
Rating to opinia niezale˝nej, wyspecja-

lizowanej instytucji (agencji ratingo-
wej), okreÊlajàca wiarygodnoÊç kredy-
towà podmiotu gospodarczego (insty-
tucji finansowych, funduszy inwesty-
cyjnych, przedsi´biorstw i samorzàdów
lokalnych) lub paƒstwa. Ocena ta jest
d∏ugo- lub krótkoterminowa, wysta-
wiana w odniesieniu do waluty zagra-
nicznej i krajowej. Rating okreÊla si´
w specjalnej skali ocen sk∏adajàcej si´
z kombinacji liter od A do D oraz cyfr
lub znaków plus i minus podwy˝szajà-
cych lub obni˝ajàcych danà ocen´.
Uzupe∏nieniem oceny jest prognoza
okreÊlajàca mo˝liwoÊç jej zmiany
w najbli˝szym czasie: pozytywna - mo-

˝e wzrosnàç, negatywna - mo˝e spaÊç,
stabilna - nie zmieni si´.
Rating przyznawany miastu jest wiary-
godnym êród∏em informacji dla wspó∏-
pracujàcych z nim instytucji finanso-
wych i inwestorów. Najbardziej wy-
miernym efektem posiadania wysokiej
oceny ratingowej jest mo˝liwoÊç pozy-
skania taƒszego kapita∏u. Banki du˝o
ch´tniej i na znacznie lepszych warun-
kach wspó∏pracujà z podmiotami wy-
soko ocenianym przez agencje ratin-
gowe. Wa˝ny przy tym jest fakt, ˝e
ocena podlega aktualizacji w okresach
rocznych, a w szczególnych przypad-
kach mo˝e byç zmieniona natychmia-

stowo. Obowiàzuje przy tym zasada,
˝e ocena danego podmiotu nie mo˝e
byç wy˝sza ni˝ ocena kraju, w którym
podmiot funkcjonuje.
Obecnie na Êwiecie dzia∏a blisko 50
agencji ratingowych, z których najbar-
dziej renomowane sà trzy agencje
amerykaƒskie: Standard & Poor’s, Mo-
ody’s Investors Service i Fitch IBCA.
Gdaƒsk w latach 2000 – 2003 korzy-
sta∏ ratingu przygotowanego przez
agencj´ Standard & Poor’s. Od roku
2004 firmà, która przygotowuje rating
dla Miasta jest Fitch Rating.

B∏a˝ej S∏owikowski

Trwa lotnicza hossa 
A˝ 44 procent wi´cej pasa˝erów skorzysta∏o w 2005 r., z Portu Lotniczego im. Lecha Wa∏´sy w Gdaƒsku. Na osiàgni´ty wynik
wp∏yw mia∏a coraz wi´ksza liczba przewoêników i po∏àczeƒ. Ponad 11 procentowy wzrost zanotowano tak˝e w przewozach 
towarowych.
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Modernizacja ul. Marynarki Polskiej to
pierwsza z serii wielkich inwestycji dro-
gowych, które ruszà w 2006 r., a na

które uda∏o si´ pozyskaç znaczne Êrod-
ki z Unii Europejskiej. Przypomnijmy, ˝e
Gdaƒsk ubiega∏ si´ i zdoby∏ Êrodki na

dokoƒczenie trasy W-Z, modernizacj´
ul. Wa∏y Jagielloƒskie oraz tzw. Gdaƒ-
ski Projekt Komunikacyjnych, w ra-
mach którego wybudowana zostanie
linia tramwajowa na Che∏m, wyremon-
towane zostanà torowiska tramwajo-
we, a tak˝e zakupione zostanà nowe
autobusy i tramwaje. 

W ramach modernizacji ul. Mary-
narki Polskiej zostanà wykonane:
• nowe nawierzchnie jezdni i chodni-

ków wraz z odwodnieniem, oÊwie-
tleniem i cz´Êciowà przebudowà
uzbrojenia podziemnego 
o d∏. 3,1km

• Êcie˝ki rowerowe o d∏. 6,1 km
Zostanà przebudowane:
• ulice boczne na d∏. ok. 0, 5 km
• 7 skrzy˝owaƒ z ulicà Marynarki 

Polskiej
• 2 mosty
• 10 przystanków tramwajowych

• 11 przejazdów przez tory 
tramwajowe

cz´Êciowo wymienione zostanà 
równie˝ tory tramwajowe

Najwa˝niejsze cele inwestycji:
• skrócenie czasu podró˝y na 

przebudowywanym odcinku 
ul. Marynarki Polskiej

• wzrost noÊnoÊci obiektów 
in˝ynierskich

• wzrost noÊnoÊci konstrukcji 
nawierzchni jezdni

• wzrost przepustowoÊci 
przebudowywanej ulicy

• uzyskanie oszcz´dnoÊci w kosztach
eksploatacji pojazdów przeje˝d˝ajà-
cych trasà

Dok∏adny termin rozpocz´cia moder-
nizacji uzale˝niony jest od sprzyjajà-
cych warunków atmosferycznych.

B∏a˝ej S∏owikowski

Podczas spotkania wskazywano wiele
zalet, jakie niesie za sobà budowa ter-
minalu do odbioru gazu p∏ynnego w∏a-
Ênie w Gdaƒsku. Nasz port jest przysto-
sowany do przyjmowania nawet naj-
wi´kszych i najci´˝szych jednostek. Do-
datkowo od najbli˝szego ogólnopol-
skiego w´z∏a gazowego w Pszczó∏kach
dzieli go zaledwie 32 km. Je˝eli doda-
my do tego ju˝ rozpocz´te prace nad
budowà autostrady A-1, która umo˝li-
wi sprawne przesy∏anie gazu na po∏u-
dnie kraju i Europy, to rysuje si´ obraz
korzyÊci jakie wynikajà z umiejscowie-

nia inwestycji w Gdaƒsku. 
Na zakoƒczenie spotkania 14 parla-
mentarzystów podpisa∏o list do pre-
miera Kazimierza Marcinkiewicza,
w którym zwrócili uwag´ na potrzeb´
i zalety budowy gazoportu w woje-
wództwie pomorskim.
Jest to kontynuacja inicjatywy, jakà
w zesz∏ym tygodniu poj´li prezydent
Gdaƒska Pawe∏ Adamowicz oraz Mar-
sza∏ek Województwa Pomorskiego Jan
Koz∏owski.

Micha∏ Brandt

Pomorscy politycy o gazoporcie
Pomorskich parlamentarzystów wszystkich opcji politycznych zjednoczy∏ nowy cel. Chcà przekonaç Rzàd o korzyÊciach p∏ynà-
cych z budowy gazoportu w Gdaƒsku. Pos∏owie i senatorowie zebrali si´ w Nowym Ratuszu by omówiç wspólny plan dzia∏a-
nia. GoÊci∏ ich prezydent Gdaƒska Pawe∏ Adamowicz.

Ul. Marynarki Polskiej – podpisano umow´ 
z wykonawcà
Ju˝ na wiosn´ ruszy modernizacja ul. Marynarki Polskiej. Prezydent Gdaƒska Pawe∏ Adamowicz i przedstawiciele firmy Budimex
– Dromex, która b´dzie g∏ównym wykonawcà robót, podpisali stosownà umow´. Ca∏kowity koszt inwestycji to 49 mln z∏.
Z funduszy unijnych uda∏o si´ pozyskaç 34 mln z∏.
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Za zaanga˝owanie w dzia∏alnoÊç DKF-
u ˚ak wyró˝nieni zostali: Lucjan Boki-
niec - pierwszy dyrektor i za∏o˝yciel Dys-
kusyjnego Klubu Filmowego (realizowa∏

takie projekty, jak: – Polskie debiuty Fil-
mowe” czy kilkuletni cykl – Wakacyjne
Studium Wiedzy o filmie”) - oraz Jerzy
Dziàba - prezes DKF-u w latach 1979-

1988 (prowadzi∏ m.in. Festiwal – M∏ode
Kino Polskie”). Pilnie strze˝onà tajemni-
cà do ostatnich chwil przed uroczysto-
Êcià by∏a natomiast Nagroda Prezyden-
ta dla obecnej dyrektor ˚aka, Pani Mag-
daleny Renk, która opiekowa∏a si´ dzia-
∏alnoÊcià Klubu Filmowego w latach od
roku 1988 do chwili obecnej.
Podczas Êwi´towania jubileuszu goÊcie
mieli okazj´ obejrzeç projekcje filmów
mistrzów kina Êwiatowej kinomatogra-
fii (m.in. – Nieznajomi z pociàgu” Alfre-
da Hitchcocka, – La Strada” Federica
Felliniego czy – Kana∏” Andrzeja Waj-
dy). By∏ równie˝ czas na wspomnienia -
goÊcie mogli przypomnieç sobie dzieje
kina dzi´ki wystawie pt. – A statek p∏y-
nie”, dokumentujàcej dzia∏alnoÊç kul-
turalnà DKF-u. Akcentem wieƒczàcym
spotkanie by∏o rodzinne zdj´cie 

dkf-owiczów, jak mówià o sobie pasjo-
naci i dzia∏acze Êrodowiska filmowego
w Gdaƒsku. 
Gdaƒski ˚ak by∏ drugim, obok war-
szawskiego, DKF-em w Polsce i tylko on
przetrwa∏ do czasów obecnych. Dzia-
∏alnoÊç Klubu zainicjowa∏a w 1956 ro-
ku projekcja filmu – Cud w Mediola-
nie”, a filmowej dyskusji nad filmem
przewodniczy∏a legenda polskiego kina
– Zbyszek Cybulski. Zainteresowanie te-
go typu filmowym oÊrodkiem kultural-
nym w Aglomeracji Gdaƒskiej by∏o
ogromne, a przeglàdy cieszy∏y si´ nie-
s∏abnàcà popularnoÊcià. Dochodzi∏o
nawet do tego, ˝e pasjonaci kina wy-
stawali w kolejkach, aby dostaç si´ na
list´ oczekujàcych na projekcj´. 

Anna Ziomkowska

50 urodziny DKF-u
Dyskusyjny Klub Filmowy ˚ak im. Zbyszka Cybulskiego istnieje ju˝ pó∏ wieku. Pawe∏ Adamowicz
wr´czy∏ Nagrody Prezydenta Gdaƒska w Dziedzinie Kultury jego dyrektorom, którzy przez wiele
lat dzia∏ali na rzecz Êrodowiska filmowego w Gdaƒsku. Warto podkreÊliç, ze to w czasie ich ka-
dencji w ˚akowskim DKF-ie narodzi∏ si´ najwa˝niejszy obecnie polski przeglàd filmowy: Festiwal
Filmów Fabularnych.

W tym roku, oprócz dyplomu, kwia-
tów i nagrody pieni´˝nej, najlepsi na-
ukowcy otrzymali odlanà w bràzie sta-
tuetk´ przedstawiajàcà Jana Hewliu-

sza. Wa˝àcà blisko 5 kilogramów brà-
zowà figurk´, b´dàcà wzorem dla pe∏-
nowymiarowego pomnika astronoma
(który ju˝ jutro zostanie ods∏oni´ty na

skwerze przy Wielkim M∏ynie) wykona∏
rzez´biarz Jan Szczypka. 
- Cieszymy si´ z tego, ̋ e Gdan´sk posia-
da tak wybitnych naukowców, którzy
poprzez swój dorobek naukowy rozs∏a-
wiajà nasze miasto daleko poza jego
granicami - powiedzia∏ Pawe∏ Adamo-
wicz i zapewni∏, ˝e od tego roku ka˝dy
wyró˝niony nagrodà im. Jana Heweliu-
sza b´dzie otrzymywa∏ tak˝e statuetk´. 
Janusz Limon Ukoƒczy∏ Wydzia∏ Le-
karski Akademii Medycznej w Gdan´-
sku (1970) i tam te˝ uzyska∏ tytu∏ pro-
fesora nauk medycznych (1992). Od
1982 r. jest kierownikiem Katedry i Za-
k∏adu Biologii i Genetyki AMG. Specja-
lizuje si´ w cytogenetyce klinicznej,

która ma ogromne znaczenie przy dia-
gnostyce wad rozwojowych u nowo-
rodków, a tak˝e w diagnostyce nowo-
tworów. 
Józef Borzyszkowski. Historyk z Uni-
wersytetu Gdan´skiego, wspó∏za∏o˝y-
ciel i dzia∏acz Zrzeszenia Kaszubsko-
Pomorskiego. Dorobek naukowy pisa-
rza obejmuje oko∏o 20 ksià˝ek, 300 ar-
tyku∏ów, rozpraw naukowych i 120 re-
cenzji. Prowadzi∏ m.in. badania nad
emigracjà z Prus Zachodnich w Niem-
czech oraz nad Polonià kaszubsko-po-
morskà i dziedzictwem kultury, szcze-
gólnie na terenach USA i Kanady. 

Micha∏ Brandt

Nagrody im. Jana Heweliusza dla wybitnych
gdaƒskich naukowców
W Wielkiej Sali Wety Ratusza G∏ównego Miasta, prezydent Gdaƒska Pawe∏ Adamowicz wr´czy∏ nagrody im. Jana Heweliusza.
Presti˝owe wyró˝nienia imienia s∏ynnego gdaƒskiego astronoma otrzyma∏o dwóch gdaƒskich naukowców, profesorowie Janusz
Limon i Józef Borzyszkowski.
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W∏adze Gdaƒska postanowi∏y, ˝e
schronisko stanie si´ jednostkà miejskà,
co zagwarantuje wi´kszà kontrol´ nad
placówkà. Administrowanie schroni-

skiem powierzono jednostce bud˝eto-
wej - Miejskiemu Ogrodowi Zoologicz-
nemu – Wybrze˝e”, który posiada wie-
loletnie doÊwiadczenie w opiece nad

zwierz´tami, znaczàce osiàgni´cia oraz
odpowiednio przygotowanà kadr´.
Âwiadczy o tym chocia˝by cz∏onkostwo
w Europejskim Zrzeszeniu Ogrodów

Zoologicznych. Decyzja zosta∏a powzi´-
ta z myÊlà o zagwarantowaniu zwierz´-
tom, jak najlepszej opieki. Proces prze-
j´cia administrowania schroniska przez
miejskie ZOO rozpocznie si´ w drugiej
po∏owie lutego 2006 roku. 
Fragment uchwa∏y Rady Miasta z dnia
26 stycznia 2006 dotyczàcy zmiany sta-
tutu Miejskiego Ogrodu Zoologicznego:
– (...) Dodatkowym przedmiotem dzia-
∏ania jednostki jest zarzàdzanie, admi-
nistrowanie i utrzymanie oraz rozbu-
dowa Schroniska dla Bezdomnych
Zwierzàt z siedzibà w Gdaƒsku, ul.
Przyrodników, 14 poprzez:
1) zapewnienie optymalnych warun-
ków bytowania bezdomnych zwierzàt
w schronisku,
2) prowadzenie dzia∏alnoÊci interwen-
cyjnej na terenie Miasta Gdaƒska,
3) realizowanie sterylizacji i kastracji
zwierzàt w schronisku,
4) modernizacj´ i rozbudow´ obiek-
tów schroniska”. 

Anna Ziomkowska

WÊród szeÊciu opisanych w raporcie naj-
lepszych rozwiàzaƒ informatycznych i te-
leinformatycznych zastosowanych w sa-
morzàdach miejskich Europy w 2005 ro-
ku znajduje si´ projekt – e-Gdaƒsk – Eu-
ropejska Metropolia On-line”. Program
ten, ma na celu budow´ systemu ob-
s∏ugi mieszkaƒców za poÊrednictwem
sieci komputerowych. Zamierzeniem
autorów jest, aby w Urz´dzie Miejskim
i jego podjednostkach jak najwi´kszà
iloÊç spraw mo˝na by∏o za∏atwiç nie

wychodzàc z domu. Dla osób niepod-
∏àczonych do internetu, bàdê nieposia-
dajàcych komputera dost´pne b´dà
bezp∏atnie tzw. furtki internetowe zlo-
kalizowane w ró˝nych cz´Êciach mia-
sta. W ramach przedsi´wzi´cia Gdaƒsk
zostanie obj´ty równie˝ siecià szeroko-
pasmowego, bezprzewodowego do-
st´pu do Internetu.
Projekt – e-Gdaƒsk” jest jednym
z najwi´kszych tego typu realizowa-
nych przez polskie i europejskie sa-

morzàdy lokalne i przez organizacj´
Eurocitiees wskazany zosta∏ jako
wzorzec dla innych.
Raport, którego dok∏adna nazwa
brzmi – eCitizenship for All, EUROPE-
AN BENCHMARK REPORT 2005”, zo-
sta∏ przygotowany przez firm´ DELOIT-
TE dla dzia∏ajàcego w ramach EUROCI-
TIES stowarzyszenia Knowledge Forum
(dawniej Telecities) odpowiedzialnego
za wdra˝anie idei Spo∏eczeƒstwa In-
formacyjnego w Unii Europejskiej.

Wies∏aw Patrzek
B∏a˝ej S∏owikowski

Schronisko pod opiekà ZOO
Gdaƒskie ZOO przejmie opiek´ nad zwierz´tami ze schroniska w Gdaƒsku Kokoszkach. Podczas styczniowej sesji Rady Miasta
podj´to uchwa∏´, dzi´ki której Miejski Ogród Zoologiczny poszerzy swojà dzia∏alnoÊç. Pracownicy ZOO zajmà si´ administracjà
schroniska, prowadzonego dotàd przez firm´ Azyl.

Spo∏eczeƒstwo informacyjne-wzorcowy 
projekt Gdaƒska
Gdaƒsk, Barcelona, Helsinki, Monachium, Manchester i Eindhoven to miasta, które realizujà
najbardziej zaawansowane projekty teleinformatyczne w Europie – wynika z ostatniego 
raportu organizacji Eurocities.
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WÊród stypendystów, którzy w Wielkiej
Sali Wety Ratusza G∏ównego Miasta
odebrali nagrody naukowe z ràk prezy-
denta Paw∏a Adamowicza oraz rekto-
rów swoich uczelni, znaleêli si´ stu-
denci Uniwersytetu Gdaƒskiego –
przodujàcego w tegorocznych stypen-
dystach oraz Akademii Medycznej, Po-
litechniki Gdaƒskiej, Akademii Muzycz-
nej, Akademii Sztuk Pi´knych, Akade-
mii Wychowania Fizycznego. W tym
roku postanowiono równie˝ po raz
pierwszy wyró˝niç najzdolniejszych
studentów Szko∏y Wy˝szej Niepublicz-

nej – Ateneum” oraz gdaƒszczan stu-
diujàcych za granicà (otrzymali oni sty-
pendia jednorazowe wynoszàce od 4,
5 do 7 tysi´cy z∏). 
System stypendialny w Gdaƒsku ota-
cza opiekà najlepszych studentów od
11 lat. Na ten cel przeznaczono blisko
2 mln. W ciàgu 7 ostatnich lat stypen-
dia otrzyma∏o ju˝ 345 studentów. 

Wyró˝nione uczelnie
1. Uniwersytet Gdaƒski – 20 stypendiów

oraz 5 stypendiów jednorazowych
2. Politechnika Gdaƒska – 11 stypen-

diów oraz 2 stypendia jednorazowe 
3. Akademia Medyczna – 6 stypendiów 
4. Akademia Muzyczna – 6 stypendiów

oraz 1 stypendium jednorazowe
5. Akademia Sztuk Pi´knych – 10 sty-

pendiów oraz 3 stypendia jednora-
zowe

6. Akademia Wychowania Fizycznego
– 2 stypendia jednorazowe

7. Ateneum – Szko∏a Wy˝sza Niepu-
bliczna 4 stypendia

Anna Ziomkowska 

Stopnie nauczyciela mianowanego
przyznawane sà od 2000 r. Od tego
czasu mianowanie uzyska∏o 1387 na-
uczycieli. Obecnie awans nauczycielski
polega przede wszystkim na samo-
kszta∏ceniu. Egzamin na stopieƒ na-
uczyciela mianowanego jest rodzajem
prezentacji dorobku zawodowego. Pe-
dagodzy muszà w∏asnà postawà poka-
zaç, ˝e potrafià nie tylko przekazywaç
swojà wiedz´ uczniom, ale udowod-
niç, jak sami uzupe∏niajà swoje wy-
kszta∏cenie. 
Z nowomianowanà nauczycielkà, Sylwià
Karpiƒskà z Gimnazjum nr 1 we Wrzesz-
czu rozmawia Anna Ziomkowska:
Anna Ziomkowska: Czy trudno jest
zostaç nauczycielem mianowanym? 
Sylwia Karpiƒska: Nie jest ∏atwo.
Oprócz ukoƒczonych studiów trzeba
odbyç rok sta˝u, nast´pnie przez 3 la-
ta byç nauczycielem kontraktowym.
O otrzymaniu Dyplomu decyduje przy
tym nie tylko egzamin, ale równie˝ bi-
lans tego, co si´ przez te 4 lata zrobi-
∏o. Trzeba wi´c stale podnosiç swoje
kwalifikacje. To jednak sprawia, ˝e
w szkole pracuje si´ ciekawiej i z wi´k-
szym po˝ytkiem dla uczniów.

AZ: Na co trzeba zwróciç szczególnà
uwag´?
SK: Istotne jest, aby sprofilowaç swojà
aktywnoÊç. Inaczej mówiàc wyspecjali-
zowaç si´ w jednej dziedzinie. Mo˝e to
byç zaanga˝owanie spo∏eczne w Êro-
dowisku lokalnym, czy aspekty doty-
czàce problemów wychowawczych
dzieci i m∏odzie˝y.
Etapy nauczycielskiego awansu
zawodowego:
• Nauczyciel sta˝ysta – przez pierwszy

rok pracy
• Nauczyciel kontraktowy – po kolejnych

trzech latach pracy (∏àcznie 4 lata)
• Nauczyciel mianowany – po kolejnych

trzech latach pracy (∏àcznie 7 lat)
• Roczna przerwa
• Nauczyciel dyplomowany – po kolej-

nych trzech latach (∏àcznie 11 lat)
• Po kolejnych 10 latach (∏àcznie 21

lat) wybitnej dzia∏alnoÊci – tytu∏ pro-
fesora honorowego oÊwiaty

Ostatnio mianowani nauczyciele
Zestawienie w/g szkó∏
• 19 – ze szkó∏ podstawowych
• 11 – z zespo∏ów kszta∏cenia podsta-

wowego i gimnazjalnego

• 9 – ze szkó∏ zawodowych
• 5 – ze szkó∏ gimnazjalnych
• 5 – ze szkó∏ ogólnokszta∏càcych
• 4 – z przedszkoli
• 3 – z pozosta∏ych placówek 
Klasyfikacja w/g przedmiotu 
nauczania:
• Nauczanie poczàtkowe – 9 osób

• J´zyki obce – 8 osób
• J´zyk polski – 5 osób
• Religia – 5 osób
• Wychowanie fizyczne – 5 osób
• Matematyka – 4 osoby

Anna Ziomkowska

Stypendia dla najlepszych studentów
70 gdaƒskim studentom, wyró˝niajàcym si´ w nauce w roku akademickim 2005/2006, przyznano stypendia Miasta Gdaƒska.
WartoÊç funduszu na tegoroczne stypendia naukowe wynios∏a 300 tys z∏, wysokoÊç jednego stypendium to 400 z∏ miesi´cznie. 

Gdaƒscy nauczyciele mianowani
W Ratuszu G∏ównego Miasta wr´czone zosta∏y akty nadania stopnia nauczyciela mianowanego. Otrzyma∏o je 54 nauczycieli.
15 spoÊród nich (28%) uzyska∏o na egzaminie maksymalnà iloÊç punktów. O nowych nominacjach decydowa∏ egzamin 
i dorobek zawodowy poprzedzony czterema latami pracy w gdaƒskich szko∏ach. 
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Przyjazny Urzàd

Do tej pory kierowcy mogli korzystaç
z dwupasmowej drogi, która koƒczy∏a
si´ przy ul. Jab∏oniowej. Nowowybu-
dowany odcinek pozwoli dotrzeç, a˝
do Obwodnicy Aglomeracji Gdaƒskiej.
Umow´ w sprawie kolejnego etapu
budowy ul. Armii Krajowej podpisali
Pawe∏ ˚muda – Trzebiatowski z Dyrek-
cji Rozbudowy Miasta Gdaƒska, która
jest inwestorem zast´pczym oraz Ma-
rek Ignatowski i W∏adys∏aw Grzech,
którzy reprezentowali g∏ównego wy-
konawc´ – konsorcjum firm MTM
i Warbud. Podczas uroczystego podpi-
sania umowy obecni byli równie˝
cz∏onkowie Âwiatowego Zwiàzku ˚o∏-
nierzy Armii Krajowej. Sekretarz Zwiàz-
ku Teresa Urbanowa dzi´kowa∏a, za
uhonorowanie bohaterów Polskiego
Paƒstwa Podziemnego i sta∏e zabiegi
o modernizacj´ ulicy.
Koszt ca∏ego przedsi´wzi´cia to 68,5
mln z∏. 75 procent tej sumy uda∏o si´
pozyskaç z Unii Europejskiej. Miasto
Gdaƒsk wyk∏ada z bud˝etu jedynie
18,5 mln. z∏. Nowy odcinek o d∏ugoÊci
2037 m posiadaç b´dzie dwa pasy ru-
chu w ka˝dà stron´ wraz z oÊwietle-
niem i odwodnieniem. Przebudowane
zostanà równie˝ drogi boczne o ∏àcz-
nej d∏ugoÊci 2077 m. Nad trasà znajdà
si´ trzy wiadukty, a w pobli˝u powsta-
nà dwa zbiorniki retencyjne (512 m3

i 260 m3). Ponadto zbudowane zosta-
nà wysokie na 3-4 m ekrany dêwi´ko-
ch∏onne o ∏àcznej d∏ugoÊci 1180 m.
Zakoƒczenie prac przewidziano na
grudzieƒ 2007 r.
Budowa nowego odcinka ul. Armii
Krajowej umo˝liwi po∏àczenie krajowej
Siódemki – Warszawskiej” ze Âródmie-
Êciem Gdaƒska i Obwodnicà Aglome-
racji Gdaƒskiej. U∏atwi komunikacj´
mi´dzydzielnicowà, a tak˝e udro˝ni
ruch samochodowy w kierunku Poje-
zierza Kaszubskiego Na inwestycji sko-
rzystajà oprócz mieszkaƒców Gdaƒska
przede wszystkim odbiorcy us∏ug por-
towo – przemys∏owych, przedsi´bior-
cy, mieszkaƒcy gmin przyleg∏ych oraz
turyÊci.

Ârodki pozyskane przez Miasto
Gdaƒsk z UE 
• ul. Wa∏y Jagielloƒskie - 23 mln z∏
• Przebudowa i modernizacja dróg

prowadzàcych do portu 31,5 mln z∏
• ul. Marynarki Polskiej - 34 mln z∏
• Trasa W-Z - 50 mln z∏
• Gdaƒski Projekt Komunikacji Miej-

skiej 81 mln z∏
• Gdaƒski Projekt Wodno – Âciekowy

370 mln z∏
W sumie 590 mln z∏

B∏a˝ej S∏owikowski

Ruszy kolejny etap budowy ul. Armii Krajowej
Kosztem ponad 68 milionów z∏otych wybudowany zostanie kolejny odcinek ul. Armii Krajowej o d∏ugoÊci 2077 metrów.
W obecnoÊci prezydenta Gdaƒska Paw∏a Adamowicza podpisano umow´ z wykonawcà. Budowa, która umo˝liwi dotarcie, 
jednà z g∏ównych gdaƒskich arterii, do obwodnicy miasta, rozpocznie si´ w marcu 2006 r.

Koszty
• ca∏kowity koszt inwesty-

cji 68 405 000 PLN
• dofinansowanie 

z UE wyniesie 
49 936 000 PLN

• wk∏ad gminy 18 469
000 PLN

Efekty prac
• nowy odcinek o

d∏ugoÊci 2037 m
posiadaç b´dzie 2 pasy
ruchu w ka˝dà stron´
wraz z oÊwietleniem
i odwodnieniem

• przebudowane zostanà
drogi boczne o ∏àcznej
d∏ugoÊci 2077 m

• nad trasà znajdà si´ 
3 wiadukty

• w pobli˝u powstanà 
2 zbiorniki retencyjne
512 m3 i 260 m3

• zbudowane zostanà 
wysokie na 3-4 m
ekrany dêwi´koch∏onne
o ∏àcznej d∏ugoÊci 
1180 m

Terminarz
• Poczàtek realizacji 

– marzec 2006
• Zakoƒczenie – 

grudzieƒ 2007
Znaczenie Trasy W-Z
• po∏àczenie krajowej 

Siódemki – Warszaw-
skiej” ze ÂródmieÊciem
Gdaƒska i Obwodnicà
Aglomeracji Gdaƒskiej

• u∏atwienie komunikacji
mi´dzydzielnicowej

• udro˝nienie ruchu 
samochodowego 
w kierunku Pojezierza
Kaszubskiego

g∏ówni beneficjenci
• odbiorcy us∏ug portowo

– przemys∏owych
• przedsi´biorcy
• mieszkaƒcy Aglomeracji

Gdaƒskiej i gmin 
przyleg∏ych

• turyÊci
Ârodki pozyskane przez
Gdaƒsk z UE
• ul. Wa∏y Jagielloƒskie -

23 mln z∏
• Przebudowa i moderni-

zacja dróg prowadzà-
cych do portu 
31,5 mln z∏

• ul. Marynarki Polskiej -
34 mln z∏

• Trasa W-Z - 50 mln z∏
• Gdaƒski Projekt Komuni-

kacji Miejskiej 81 mln z∏
• Gdaƒski Projekt Wodno
– Âciekowy 370 mln z∏

W sumie 590 mln z∏

Ul. Armii Krajowej –
Trasa WZ

W
PM



13
nr 126
(styczeƒ 2006)

www.gdansk.pl

Informacje Rady Miasta

Oba medale sà honorowymi odzna-
czeniami Rady Miasta Gdaƒska przy-
znawanymi za wybitne zas∏ugi na
rzecz miasta. Wykonane w srebrze
medale otrzymujà osoby prywatne,
instytucje bàdê organizacje, których
dzia∏ania przyczyni∏y si´ do rozs∏awie-
nia imienia Gdaƒska zarówno w re-
gionie, kraju jak i na Êwiecie. Kapitu∏a
nagradza osoby wyró˝niajàce si´ po-
przez swojà prac´ bàdê zainteresowa-
nia, które swoim dzia∏aniem wyrasta-
jà ponad przeci´tnoÊç. Dzia∏ania do-
strzegane i nagradzane przez Kapitu-
∏´ dotyczà wszystkich dziedzin ˝ycia:

kultury, nauki, s∏u˝by zdrowia,
gospodarki.
Dodatkowo medalem Êw.
Wojciecha nagradzani sà
ludzie, którzy pracujà na
rzecz wspó∏pracy i pojed-
nania mi´dzy narodami
oraz wyró˝niajà si´ dzia-
∏ajàc na rzecz tolerancji
i dialogu mi´dzy przedsta-
wicielami ró˝nych wyznaƒ
i religii. 
Oba medale przyznaje dziewi´-
cioosobowa Kapitu∏a powo∏ywana
na 4 letnià kadencj´ przez Rad´ Miasta

Gdaƒska. Regulamin przyznawa-
nia medali okreÊla, i˝ ka˝dego

roku Kapitu∏a mo˝e przyznaç
maksymalnie 6 medali Êw.
Wojciecha oraz 12 medali
ksi´cia MÊciwoja II. Pierwsze
medale Rada Miasta Gdaƒ-
ska przyzna∏a w 1997 r. Me-
dalem Êw. Wojciecha nagro-

dzonych zosta∏o 32, a meda-
lem Ksi´cia MÊciwoja 79 osób. 

Renata TwarduÊ

Radni jednog∏oÊnie przyj´li oÊwiad-
czenie wyra˝ajàce poparcie inicjatywy
budowy terminalu gazowego w Por-
cie Gdaƒskim. Przypomnijmy, ˝e obec-
nie rozwa˝anych jest kilka lokalizacji

powstania takiego terminalu w ró˝-
nych miejscach na polskim wybrze˝u.
Zdaniem radnych za gdaƒskim por-
tem przemawia mo˝liwoÊç przyjmo-
wania nawet najwi´kszych i najci´˝-

szych statków transportujàcych gaz.
Dodatkowo od najbli˝szego ogólno-
polskiego w´z∏a gazowego w Pszczó∏-
kach dzieli go zaledwie 32 km. Je˝eli
dodamy do tego ju˝ rozpocz´te prace
nad budowà autostrady A-1, która
umo˝liwi sprawne przesy∏anie gazu
na po∏udnie kraju i Europy, to rysuje
si´ obraz korzyÊci jakie wynikajà
z umiejscowienia inwestycji w∏aÊnie
w Gdaƒsku.
Podczas sesji przekazano administro-
wanie schroniskiem dla bezdomnych
zwierzàt Miejskiemu Ogrodowi Zoolo-
gicznemu – Wybrze˝e”. Do obowiàz-
ków ZOO nale˝eç b´dzie m. in. zapew-
nienie optymalnej opieki zwierz´tom
przebywajàcym w schronisku, oraz od-
powiedni nadzór nad modernizacjà
i rozbudowà obiektów placówki.
Radni zobowiàzali si´ tak˝e zapewniç
warunki do osiedlenia si´ dla kolejnej,
19 ju˝ rodziny polskiego pochodzenia
repatriowanej z Republiki Kazachsta-
nu, bàdê innej republiki Êrodkowo-
azjatyckiej by∏ego ZSRR. W∏adze mia-

sta tradycyjnie zapewnià repatriantom
mieszkanie, udzielà pomocy finanso-
wej na tzw. zagospodarowanie si´
oraz pomogà znaleêç prac´ cz∏onkom
rodziny.
Decyzjà Rady Miasta nadano równie˝
nazwy gdaƒskim ulicom i skrzy˝owa-
niu ulic. Ustalono, ˝e w miejscu dzisiej-
szego skrzy˝owania ulic Armii Krajo-
wej, 3 Maja i Biskupiej w ÊródmieÊciu
Gdaƒska, powstanie rondo, które no-
siç b´dzie imi´ Carla Groddecka. Uro-
czyste nadanie nazwy odb´dzie si´
podczas obchodów Âwiatowego Zjaz-
du Gdaƒszczan, które zaplanowano
w dniach 2-4 czerwca 2006 r. Ponadto
w Gdaƒsku Br´towie ulica przebiegajà-
ca wewnàtrz Osiedla Mieszkaniowego
– Nowiec” otrzyma∏a nazw´ Wichrowe
Wzgórza, natomiast ulicy po∏o˝onej
na po∏udniowy wschód od ul. Dolne
M∏yny nadano nazw´ Nowiec.

Renata TwarduÊ
B∏a˝ej S∏owikowski

Mo˝na zg∏aszaç kandydatury do medali RMG
Do koƒca lutego organizacje spo∏eczne i zawodowe mogà sk∏adaç wnioski o nadanie swoim kandydatom medalu Êw. 
Wojciecha lub ksi´cia MÊciwoja. Pisemny wniosek powinien zawieraç dane o kandydacie, okreÊlenie jego zas∏ug oraz 
jego charakterystyk´. Wniosek nale˝y z∏o˝yç w sekretariacie Biura Rady Miasta Gdaƒska. 

Radni poparli budow´ gazoportu
Poparcie dla budowy terminalu gazowego w Porcie Gdaƒskim, deklaracja pomocy dla kolejnej rodziny repatriantów, która 
osiedli si´ w Gdaƒsku oraz przekazanie administrowania schroniskiem dla bezdomnych zwierzàt gdaƒskiemu ZOO, to g∏ówne
punkty styczniowej sesji Rady Miasta Gdaƒska.
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Wpoprzednim numerze „Herolda” zdj´cie przedstawia∏o g∏az z tablicà
pamiàtkowà ku czci Stanis∏awy Przybyszewskiej, przy ul.
Seredyƒskiego 1A. SpoÊród poprawnych odpowiedzi wylosowano

kartk´ pani Gra˝yny Kowalewskiej. Gratulujemy i zapraszamy po odbiór
nagrody do pokoju 305 w Urz´dzie Miejskim w Gdaƒsku.
Oto kolejna zagadka: Jaki obiekt przedstawiono na zdj´ciu
i gdzie si´ znajduje?

Odpowiedzi prosimy 
przes∏aç na adres:
Referat Informacji 
i Komunikacji Spo∏ecznej, 
Urzàd Miejski, 
ul. Nowe Ogrody 8/12, 
80-803 Gdaƒsk 
(z dopiskiem „KONKURS”).

Konkurs! Konkurs! Konkurs! 

Gdaƒski ka-
lendarz zosta∏ doceniony w kate-

gorii kalendarzy pozosta∏ych. Oficjalne
wydawnictwo Urz´du Miejskiego, któ-
re w tegorocznej edycji zosta∏o po-
Êwi´cone postaciom s∏awnych gdaƒsz-
czan, doceniono przede wszystkim za
frapujàcà szat´ graficznà. – Jurorów
przekona∏ doskona∏y projekt graficzny,

a tak˝e walory merytoryczne wydaw-
nictwa, w tym noty biograficzne o po-
staciach – mówi Gra˝yna Adamska
z Wydzia∏u Promocji Miasta, wraz
z Annà Zbierskà wspó∏autorka koncep-
cji – Kalendarza Gdaƒskiego 2006”.
Warto dodaç, ˝e prócz Gdaƒska po-
dobny projekt na konkurs nades∏a∏a
¸ódê, jednak jury nie nagrodzi∏o go
w ˝adnej kategorii. Natomiast laure-
atem Grand Prix – Vidical 2006 zosta-
∏a Wielkopolska Spó∏ka Gazownictwa
Sp. z o.o. w kategorii kalendarza wie-
loplanszowego.
Warto te˝ przypomnieç, ˝e Wydzia∏
Promocji Miasta w ostatnich latach
zdoby∏ inne presti˝owe nagrody. Dzi´ki
wprowadzeniu procedur on - line
gdaƒska strona internetowa www.
gdansk.pl zosta∏a uhonorowana na-
grodà Z∏otej @ 2004 dla najlepszej
strony internetowej w Polsce, a w 2005
r. europejskà nagrodà EuroCrest Award
2005 dla najlepszej polskiej samorzà-
dowej strony internetowej.

Piotr Piotrowski

W∏adze Gdaƒska przedstawi∏y trzy po-
mys∏y na rozbudow´ istniejàcego ju˝
pomostu. Ka˝da z wersji projektu za-
k∏ada przed∏u˝enie budowli o dodat-
kowe 150 metrów – dzi´ki temu molo
wedrze si´ w Zatok´ Gdaƒskà na d∏u-
goÊç ponad 300 metrów. Kolejne po-
mys∏y projektantów to powstanie przy-
stani dla – bia∏ej” floty i mariny jachto-
wej, a najbardziej rozbudowana wer-
sja projektu przewiduje powstanie co-
ko∏u o powierzchni kilkudziesi´ciu me-
trów kw. Dzi´ki takiemu za∏o˝eniu mo-
lo prócz funkcji spacerowych, zyska
dodatkowe atuty. 
- Najpóêniej za cztery lata do przystani
na Zaspie b´dà mog∏y swobodnie
przybijaç statki odbijajàce z okolic Zie-
lonej Bramy, Westerplatte, Helu, Sopo-
tu, czy Gdyni. B´dzie to najnowocze-
Êniejsze molo na Zatoce Gdaƒskiej, do-
datkowo wyposa˝one w przestrzeƒ do
dzia∏alnoÊci gastronomicznej. W per-
spektywie ca∏ej rozbudowy Pasa Nad-
morskiego, gdzie powstajà nowe, eks-
kluzywne osiedla, tereny rekreacyjne
i Êcie˝ki rowerowe, teren stanie si´
wielkà atrakcjà nie tylko dla goÊci, ale
tak˝e dla mieszkaƒców Zaspy, Przymo-
rza czy Jelitkowa – mówi∏ Pawe∏ Ada-

mowicz, prezydent Gdaƒska.
Inicjatywie w∏adz Gdaƒska goràco kibi-
cuje radny Czes∏aw Nowak. – To do-
skona∏y pomys∏, któremu od wielu lat
patronuj´ jako radny Zaspy i Przymo-
rza. Licz´ na to, ˝e na Zaspie powsta-
nie molo, którego b´dà nam wszyscy
zazdroÊciç, a mieszkaƒcy i ˝eglarze b´-
dà mogli si´ cieszyç z jego uroków –
doda∏ radny.
Koszt rozbudowy molo na Zaspie to
w zale˝noÊci od wersji projektu od 5
do 8 mln z∏otych. Inwestycja zostanie
w ca∏oÊci sfinansowana ze Êrodków
bud˝etu miasta, jednak w∏adze nie wy-
kluczajà aplikowania o Êrodki europej-
skie na budow´.
Projekty molo majà te˝ zostaç podda-
ne konsultacji spo∏ecznej. Na stronie
internetowej www.gdansk.pl powsta-
nie specjalna podstrona, na której zo-
stanà umieszczone szczegó∏owe infor-
macje o poszczególnych projektach
wraz z rysunkami. Nim zapadnà decy-
zje o rozbudowie molo, gdaƒszczanie
b´dà mogli wypowiedzieç si´, który
projekt najbardziej si´ im podoba.

Piotr Piotrowski

Gdaƒski kalendarz 
nagrodzony
Jury II Mi´dzynarodowego Konkursu Kalendarzy i Kart 
Âwiàteczno-Noworocznych Vidical 2006 doceni∏o – Kalendarz
Gdaƒski 2006”, oficjalny kalendarz Urz´du Miejskiego. 
Wydawnictwo Wydzia∏u Promocji UM zosta∏o nagrodzone
medalem w tym presti˝owym, europejskim konkursie.

Pomys∏y na rozbudow´
molo
Molo na gdaƒskiej Zaspie b´dzie d∏u˝sze, bardziej efektowne
i atrakcyjniejsze dla ˝eglarzy i spacerowiczów – w∏adze miasta
zaprezentowa∏y projekty przebudowy obiektu. Latem 2010
roku gdaƒszczanie i goÊcie b´dà mogli korzystaç w pe∏ni
z nowego i funkcjonalnego molo.
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Magiczny Gdaƒsk

Tradycyjne noworoczne spotkanie
Gdaƒskiego Klubu Morsów odby∏o si´
na pla˝y w Jelitkowie. Wspólnej kàpiel
nawiàzywa∏a do w∏aÊnie rozpocz´tego
karnawa∏u, poniewa˝ wiele osób zanu-
rzy∏o si´ w morskiej wodzie w sylwe-
strowych kreacjach. Podczas imprezy
pasowano równie˝ na morsa nowo-
przyj´tych cz∏onków klubu. Spotkanie
zakoƒczy∏o si´ wspólnym ogniskiem.
Uczestniczàcy w spotkaniu Pawe∏ Ada-
mowicz zadeklarowa∏ ponadto pomoc
w budowie nowego budynku klubo-
wego, z którego korzystaç b´dzie
Gdaƒski Klub Morsów.

B∏a˝ej S∏owikowski

Noworoczna kàpiel
morsów
Pierwszà kàpiel w nowym roku majà ju˝ za sobà gdaƒskie
morsy. Przy akompaniamencie zespo∏u Detko Bend kilkudzie-
si´ciu mi∏oÊników zimnej wody zapozna∏o si´ z temperaturà
Zatoki Gdaƒskiej. Spotkanie by∏o równie˝ okazjà do wypicia
noworocznej lampki szampana. Prezydent Gdaƒska obieca∏
ponadto pomoc przy budowie nowego budynku klubowego.

Zgodnie z gdaƒskà tradycjà, nadcho-
dzàcy rok powitano dêwi´kami tysi´cy
dzwoneczków. – Oby w tym nowym,
2006 roku, nikogo nie opuszcza∏o
szcz´Êcie i dobrobyt” powiedzia∏ prezy-
dent Pawe∏ Adamowicz sk∏adajàc
wszystkim noworoczne ˝yczenia. 
Punktualnie o 24.00 niebo nad Gdaƒ-
skiem rozÊwietli∏ najwi´kszy w pó∏noc-
nej Polsce, trwajàcy ponad 15 min., po-
kaz sztucznych ogni.

Micha∏ Brandt

Gdaƒszczanie przywitali Nowy Rok
Oko∏o 10 tysi´cy gdaƒszczan bawi∏o si´ w sylwestrowy wieczór na Targu W´glowym, gdzie 
wspólnie Êwi´towano nadejÊcie Nowego Roku. Wielkà zabaw´, która rozpocz´∏a si´ ju˝ 
o godz. 17.00, uÊwietni∏y wyst´py dwóch zespo∏ów muzycznych: Ha-DWA-O i Papa Dance.
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–  Utworzenie rady sponsorów to wy-
raz ch´ci uczynienia Lechii jeszcze
bardziej transparentnej dla sponso-
rów, którzy b´dà mogli przyjrzeç si´
ka˝dej przekazanej klubowi z∏otówce.
Chcemy ponadto zintegrowaç Êrodo-
wisko gdaƒskiego i pomorskiego biz-
nesu wokó∏ Lechii. Ciesz´ si´, ˝e pod-
czas inauguracyjnego spotkania Rady
Sponsorów pomoc dla Lechii zadekla-
rowa∏y: Saur Neptun Gdaƒsk, GPEC,
Balta – Spedycja Morska, Aluship
Technology, Fashion House – Outlet
Center, Zak∏ad Komunikacji Miejskiej
sp. z.o.o., Zak∏ad Utylizacyjna sp.
z.o.o. Wst´pnie zainteresowanie wy-

razi∏y równie˝ Stocznia Remontowa
i BMB Santech. Miasto Gdaƒsk rów-
nie˝ daje dobry przyk∏ad i kolejny se-
zon wspiera bia∏o – zielonych – po-
wiedzia∏ Pawe∏ Adamowicz.
– To zaszczyt, ale równie˝ wielkie wy-
zwanie. Prezes Rady Sponsorów musi
nie tylko konsolidowaç firmy, które
wspierajà Lechi´ w chwili obecnej, ale
równie˝ pozyskiwaç nowe. Wierz´, ˝e
to ostatnie zadanie nie b´dzie trudne.
Rada Sponsorów pozostaje otwarta
dla nowych cz∏onków – doda∏ Zbi-
gniew Maksymiuk.

B∏a˝ej S∏owikowski

G∏ównym punktem uroczystoÊci, która
odby∏a si´ w Sali Kongresowej Akade-
mii Wychowania Fizycznego i Sportu,
by∏a prezentacja dziesiàtki najlepszych
sportowców Gdaƒska. Wyboru doko-
na∏a specjalna kapitu∏a, w sk∏ad której
weszli dziennikarze sportowi, a tak-
˝e przedstawiciele Urz´du Miejskiego
i Rady Miasta. Zwyci´˝y∏ wioÊlarz
Adam Korol. Mistrz Êwiata w czwórce
podwójnej wyprzedzi∏ p∏ywaczk´ Be-
at´ Kamiƒskà, która w tym roku zdoby-
∏a z∏oty i srebrny medal Mistrzostw Eu-
ropy. Na trzecim miejscu uplasowa∏ si´
Leszek Blanik - wicemistrz Êwiata
w gimnastyce sportowej. Oprócz pa-
miàtkowych dyplomów i statuetek
wszyscy wyró˝nieni sportowcy otrzy-
mali nagrody finansowe.
Szkoleniowcem 2005 r., zosta∏ Alojzy
Ogiƒski, trener i wspó∏twórca sukce-
sów Beaty Kamiƒskiej. Wyró˝niono po-
nadto Wies∏awa Walickiego (hokej na

lodzie), Mari´ Bochiƒskà (pi∏ka r´czna),
Ireneusza Rudkowskiego (pi∏ka r´cz-
na), Witolda Jag∏´ ( pi∏ka siatkowa)
i Antoniego Wróbla (hokej na lodzie). 
Super Mecenasem Gdaƒskiego sportu
po raz kolejny zosta∏a Grupa Lotos.
S.A., firma która od lat identyfikuje si´
z Gdaƒskiem i oprócz wydarzeƒ kultu-
ralnych wspiera równie˝ te które najbar-

dziej interesujà wybrze˝owych kibiców. 
Podsumowanie obj´∏o równie˝ naj-
wa˝niejsze gdaƒskie imprezy sporto-
we. Pierwsze miejsce zaj´∏y wspólnie
Puchar Êwiata we florecie kobiet
„Dwór Artusa PKO BP” oraz Zespo∏owe
Mistrzostwa Europy w Motocrosie.

B∏a˝ej S∏owikowski

Najlepsi gdaƒscy sportowcy 2005 

1. Adam Korol – wioÊlarstwo – „AZS -
AWFiS” 

2. Beata Kamiƒska – p∏ywanie – „AZS
- AWFiS” 

3. Leszek Blanik – gimnastyka sporto-
wa – „AZS - AWFiS” 

4. Sylwia Grucha∏a – szermierka „AZS
- AWFiS” 

5. S∏awomir Wojciechowski – Pi∏ka
no˝na - OSP Lechia 

6. Karolina Kud∏acz – pi∏ka r´czna -
„AZS - AWFiS” 

7. Janusz Urbanowicz – Rugby Club
„Lechia” 

8. Robert KoÊciecha – ˝u˝el 
- GKS Wybrze˝e

9. Przemys∏aw Odrobny hokej 
na lodzie – GKS Stoczniowiec

10. Roman Magdziarczyk – 
lekkoatletyka „AZS - AWFiS” 

Powsta∏a Rada Sponsorów Lechii Gdaƒsk
Z inicjatywy prezydenta Gdaƒska Paw∏a Adamowicza powsta∏a rada sponsorów Lechii Gdaƒsk. Przewodniczàcym rady wybrano
Zbigniewa Maksymiuka, prezesa Saur Neptun Gdaƒsk, który jest jednoczeÊnie sponsorem klubu z ul. Traugutta. Ustalono, 
˝e oprócz integracji pomorskiego Êrodowiska biznesowego wokó∏ Lechii, Rada Sponsorów pe∏niç b´dzie funkcje doradcze
i kontrolne w stosunku do klubu.

Sportowe podsumownie 2005
Adam Korol zwyci´˝y∏ w rankingu na najlepszych gdaƒskich sportowców 2005 r. WÊród szkoleniowców triumfowa∏ 
Alojzy Ogiƒski, a Super Mecenasem Sportu po raz kolejny zosta∏a Grupa Lotos. Prezydent Pawe∏ Adamowicz podczas 
dorocznej gali dokona∏ podsumowania osiàgni´ç ludzi zwiàzanych z gdaƒskim sportem. Nagrody po raz pierwszy 
oprócz presti˝u mia∏y wymiar finansowy.

W
PM

KF
P


